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اخبار
تصوير برداری سريال 
گمشدگان تا چند روز 

آينده آغاز می شود
سری  حضور  شدن  قطعی  با 
اول بازیگران،تصویر برداری مجموعه 
تلویزیونی گمشدگان به کارگردانی 

رضا کریمی بزودی آغاز می شود.
رسانه ای  مشاور  گزارش  به 
مجموعه تلویزیونی گمشدگان،اولین 
لوکیشنهای  مهمترین  از  یکی  و 
خانه  یک  که  گمشدگان  سریال 
آینده  روز  چند  تا  است   قدیمی 
این  در  فیلمبرداری  و  شده  آماده 
شد.تاکنون  خواهد  آغاز  لوکیشن 
تشکر،مهرداد  بهنام  حضور 
،حسین  استادی  ضیایی،علی 
نژاد…  افشاری  ،کتانه  سلیمانی 
به  مجموعه  دراین  پروانه  وترلان 
عنوان بازیگر قطعی شده است وقرار 
سریال  لوکیشن  اولین  در   است 
است جلوی  قدیمی  خانه  یک  که 
بازیگر  پروانه  ترلان  بروند  دوربین 
جوان دراین مجموعه نقش خاص 
و متفاوتی را ایفا می کندهمچنین  
حضور بازیگران مطرح و سرشناس 
که  شده   قطعی  نیز  دیگری 
این  به  سریال  ساخت  درجریان 
اسامی  و  می شوند  اضافه  مجموعه 

آنها بزودی اعلام می شود

 »اسكورسيزی« 
در تئاتر فجر 

و  نویسنده  کاهانی  رسول 
»اسکورسیزی«  نمایش  کارگردان 
از حضور این اثر نمایشی در بخش 
مسابقه جوانان جشنواره تئاتر فجر 

خبر داد.
نویسنده،  کاهانی،  رسول 
نمایش  کارگردان  و  طراح 
حضور  درباره  »اسکورسیزی« 
نمایشی در سی وپنجمین  اثر  این 
خبرنگار  به  فجر  تئاتر  جشنواره 
مهر گفت: نمایش »اسکورسیزی« 
قرار است در بخش مسابقه جوانان 
تئاتر فجر حضور داشته  جشنواره 
شنبه  سه  ترتیب  این  به  و  باشد 
۵ بهمن ماه در دو نوبت در تالار 
به  تئاترشهر  مجموعه  قشقایی 

صحنه می رود.
که  تغییراتی  درباره  وی 
عمومی  اجرای  به  نسبت  نمایش 
در  داد:  توضیح  داشت،  خواهد 
اجرای عمومی این نمایش کار ۵۰ 
دقیقه بود، اما در اجرای جشنواره 
شده  اضافه  کار  به  دقیقه   ۱۰
به  دقیقه   ۶۰ مدت  به  نمایش  و 
صحنه می رود. همچنین تغییری 
داشت  بازیگران خواهیم  گروه  در 
در  که  عکاسی  آن  اساس  بر  که 
اجرای عمومی بر حسب نیاز اجرا 
به  کرد،  می  هم  بازی  نمایش  در 
دیگری  پروژه  در  اینکه  دلیل 
و  تغییر کرده  بود  کار  به  مشغول 
شده  جایگزینش  دیگری  بازیگر 
اجرای  در  ترتیب  این  به  است. 
عطا  حاتمی،  خاطره  جشنواره 
داود  شاهونه،  کوروش  عمرانی، 
حضور  نورانی  علی  و  ونداده 

خواهند داشت.
نمایش  کارگردان 
»اسکورسیزی« درباره پیش بینی 
که نسبت به جشنواره امسال دارد، 
جشنواره  که  معتقدم  کرد:  بیان 
مساله  اما  نیست،  پیش بینی  قابل 
البته  و  گذشته  دوره  در  که  ای 
خواهد  ثابت  هم  امسال  مطمئنا 
شد، این است که جشنواره جریان 
رسانه ای و بعُد تبلیغاتی کمتری 
قبل ترش  های  سال  به  نسبت 
دارد، اما در کنار اینها شاهد نظم 
جشنواره  واقع  در  هستیم.  خوبی 
کمی سوت و کور برگزار می شود 
که نمی دانم این اتفاق باعث بهتر 

شدن جشنواره شده یا خیر.
کمک  دریافت  درباره  وی 
ها  گروه  به  های جشنواره  هزینه 
ای  هزینه  کمک  هنوز  گفت:  نیز 
اما  است،  نشده  پرداخت  ما  به 
احتمالا تا اوایل هفته آینده اولین 
کرد. خواهیم  دریافت  را  چک 
اصلی«  »زبان  نمایش  کارگردان 
توضیح  نمایش  داستان  درباره 
قصه  »اسکورسیزی«  نمایش  داد: 
ای ایرانی دارد و درباره یک گروه 
آماتوری است  فیلمسازی کوتاه و 
را  تمرینشان  جلسه  آخرین  که 
برای پیدا کردن جای دوربین در 
برگزار می کنند. تئاتر  یک سالن 
هایش  صحبت  پایان  در  کاهانی 
درباره انتخاب نام »اسکورسیزی« 
برای نمایش گفت: در واقع شیوه 
اجرایی و داستان این اثر نمایشی 
اقتضا می کرد من هر اسمی را که 
دلم می خواست می توانستم روی 
کار بگذارم، اما چون فضای نمایش 
درباره یک گروه فیلمسازی و کلا 
نام  دادم  ترجیح  است،  سینما 
اسکورسیزی را که کارگردان مورد 

علاقه ام است روی اثر بگذارم.

حاشيه های چهارمين روز سی و دومين جشنواره موسيقی فجر 

میزبانیویژهازایتالیاییها

اجرای »خنياگران مهر« را به تاخير انداختند

حال نقد تئاتر خوب نیست

بازگشت به تلويزيون با »پنچری«

 مدتی دلشکسته و دلگیر بودم

حضور ایتالیایی ها در افتتاح ارکستر ملی، 
مناسب  برخورد  ها،  کنسرت  ساعته   ۲ تاخیر 
حراست و راهنمایان فرهنگی، عدم تمایل وزیر 
برای پاسخگویی به رسانه ها از حاشیه های روز 

چهارم جشنواره موسیقی فجر بود.
دومین  و  سی  برگزاری  از  روز  پنجمین 
دی   ۲۷ شب  دوشنبه  فجر  موسیقی  جشنواره 
بود  موسیقی  دوستداران  میزبان  حالی  در  ماه 
امیری  صالحی  سیدرضا  جوابگویی  عدم  که 
وزیر ارشاد به سوالات رسانه ها پیرامون مسائل 
مربوط به جشنواره در حاشیه کنسرت ارکستر 

ملی یکی از مهم ترین حاشیه ها بود.
ارشاد اسلامی  عدم تمایل وزیر فرهنگ و 
برای پاسخ به پرسش های خبرنگاران پیرامون 
جشنواره  دومین  و  سی  به  مربوط  مسائل 
گروه  دو  کنسرت  لغو  جمله  از  فجر  موسیقی 
»جوابی  پاسخ  با  که  کننده  شرکت  خارجی 
های  پرسش  و  شد  همراه  وزیر  آقای  ندارم« 
پیش  که  بود  موضوعی  جشنواره،  درباره  دیگر 
سمفونی  پوئم  رونمایی  مراسم  در  نیز  این  از 
که  طوری  به  افتاد  اتفاق  دلاوران«  »سرزمین 
از  برخی  به  پاسخ  در  امیری  صالحی  سیدرضا 
پیرامون  خبرنگاران  مهم  و  رایج  های  پرسش 
جشنواره موسیقی فجر تمایلی نشان نداده بود. 
انتشار  از  غیر  تاکنون  که  است  حالی  در  این 
در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  رسمی  پیام 
پرسش  به  وی  دوم،  و  سی  جشنواره  ابتدای 
های خبرنگاران درباره جشنواره موسیقی فجر 

پاسخی نداده است.
دیدارکوتاه گروه ایتالیایی با وزیر 

فرهنگ و ارشاد اسلامی
در  کننده  شرکت  هنرمندان  از  تعدادی 
و  تهران  سمفونیک  ارکستر  مشترک  کنسرت 
ایتالیا به همراه رایزن فرهنگی  ارکستر جوانان 
مراسم  برگزاری  حین  ایران  در  ایتالیا  کشور 
رهبری  به  ملی  ارکستر  کنسرت  افتتاحیه 

سیدرضا  با  کوتاهی  دقایق  شهبازیان  فریدون 
صالحی امیری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به 

گفتگو نشستند.
ساعت  ایتالیا  و  تهران  سمفونیک  ارکستر 
رهبری  به  ماه  دی   ۳۰ پنجشنبه  روز   ۲۱:۳۰
وحدت  تالار  در  را  کنسرتی  روحانی  شهرداد 

تهران برگزار می کنند.
عذرخواهی رهبر ارکستر نیلپر از 

تماشاگران
که  »نیلپر«  ارکستر  رهبر  گوهری  نوید 
تاخیر  ساعت  یک  با  را  خود  گروه  کنسرت 
روی صحنه برده بود به دلیل این تاخیر که به 
صورت  ملی  ارکستر  افتتاحیه  اجرای  مناسبت 

گرفته بود، از مخاطبان عذرخواهی کرد.
احسان تارخ مدیر اجرایی ارکستر »نیلپر« 
در  نیلپر  ارکستر  کرد:  بیان  برنامه  این  در  نیز 
این دوره از جشنواره به نمایندگی از فستیوال 
که  کند  می  شرکت  تهران  معاصر  موسیقی 
امیدوارم این اجرا گامی برای اجرای در دومین 

دوره فستیوال باشد.

طی  نیلپر  ارکستر  اجرای  ترتیب  هر  به  
پنجمین روز از برگزاری سی و دومین جشنواره 
موسیقی فجر در حالی برگزار شد که این گروه 
به دلیل مشکلاتی که با آن مواجه بود شرایط 

خوبی را تجربه نکرد.
برخورد مناسبت حراست و راهنمایان 

فرهنگی تالارهای وحدت و رودکی
یکی از نکات بسیار مهم برگزاری جشنواره 
کارکنان  برخورد  نحوه  کشور  در  هنری  های 
حراست و راهنمایان فرهنگی تالارهای میزبان 

با مخاطبان و اهالی رسانه است.
خوشبختانه در این دوره از جشنواره اغلب 
مخاطبان و اهالی رسانه در تالارهای وحدت و 
رودکی شاهد برخورد مناسبی از سوی کارکنان 
راهنمایان  و  هنری  معاونت  حراست  واحد 

فرهنگی هستند.
هدایت درست تماشاگران به سمت ردیف 
ساماندهی  و  شده  درج  ها  بلیت  در  که  هایی 
تردد خبرنگاران و عکاسان فعال در محل لابی 
تالار وحدت از مهم ترین نکاتی است که توسط 

راهنمایان فرهنگی تالارهای وحدت و رودکی و 
کارکنان حراست معاونت هنری دیده می شود. 
این در حالی است که مدیران تالارهای وحدت 
تالار وحدت  و  بنیاد  و رودکی، روابط عمومی  
طی برگزاری جشنواره همکاری شایسته ای با 

خبرنگاران دارند.
سلفی علی جنتی با خبرنگاران جشنواره

ارشاد  و  فرهنگ  سابق  وزیر  جنتی  علی 
اسلامی هم که به تماشای آیین افتتاح ارکستر 
پایان  از  بعد  بود،  آمده  وحدت  تالار  به  ملی 
تعدادی  پرسش  به  پاسخ  ضمن  برنامه  این 
برگزاری  کیف  و  کم  پیرامون  خبرنگاران  از 
جشنواره موسیقی فجر، به در خواست عده ای 

از خبرنگاران با آنها عکس سلفی گرفت.
وی حین خروج از در خروجی تالار وحدت 
با خبرنگاران مستقر در تالار وحدت خوش بشی 

کرده و با آن ها دقایقی کوتاه صحبت کرد.
حضور فعال رسانه های تصویری در 

روز پنجم
تصویری  و  رادیویی  مختلف  های  شبکه 
سازمان صدا و سیما که در روزهای قبل حضور 
موسیقی  جشنواره  اخبار  پوشش  در  کمرنگی 
کنسرت  برگزاری  با  همزمان  داشتند،  فجر 
مدیران  از  تعدادی  حضور  با  که  ملی  ارکستر 
میزبان  وحدت  تالار  در  فرهنگی  و  سیاسی 
پوشش  به  ویژه  صورت  به  بود،  مندان  علاقه 
خبری این رویداد پرداختند.علیرغم اینکه طی 
ملی  رسانه  مختلف  های  شبکه  گذشته،  ادوار 
برنامه های زنده ای را  پوشش مناسب و بعضا 
از جشنواره تولید می کردند اما در این دوره از 
جشنواره غیر از تولیدات خبری عادی و گزارش 
رسانه  از  رنگی  پر  حضور  معدود  تولیدی  های 

ملی در جشنواره سی و دوم دیده نمی شود.
جشنواره  دومین  و  سی  اختتامیه  مراسم 
موسیقی فجر روز جمعه اول بهمن ماه در تالار 

وحدت تهران برگزار می شود.

به  حالی  در  مهر«  گران  »خنیا  گروه  کنسرت  ترین  تازه 
بهزاد عبدی و خوانندگی  بریمانی، آهنگسازی  نیوشا  سرپرستی 
کنسرت  برگزاری  در  ساعته   ۲ تاخیر  که  برگزار شد  تاج  وحید 

فضای برنامه را تحت تاثیر قرار داد.
ستاد  سوی  از  شده  ارائه  برنامه  طبق  بود  قرار  حالیکه  در 
برگزاری جشنواره موسیقی فجر گروه »خنیاگران مهر« دوشنبه 
شب ۲۷ دی ماه ساعت ۲۱:۳۰ در تالار وحدت روی صحنه رود، 
و طولانی شدن  ملی  ارکستر  کنسرت  برگزاری  در  تاخیر  با  اما 
اجرای این گروه تمامی برنامه های مرتبط با تالار وحدت دچار 

تغییر شد.
همین تغییر در ساعت اجرای برنامه منجر به این شد که 
اجرای  و  ملی  ارکستر  اجرای  از  پس  مهر«  »خنیاگران  گروه 
شب   ۱۲ ساعت  نزدیک  و  تاخیر  ساعت  دو  با  »نیلپر«  ارکستر 

کنسرت خود را در تالار وحدت آغاز کند.
وحید تاج خواننده گروه »خنیاگران مهر« که به همراه سایر 
اعضای این مجموعه از تاخیر پیش آمده ناراضی به نظر می آمدند 
قبل از شروع کنسرت خطاب به مخاطبان گفت: امیدوارم به بزرگواری 
خودتان ما را برای این تاخیر ناخواسته ببخشید. ما از همه شما برای 

صبری که کردید بی نهایت ممنون هستیم. فقط همین.

نیوشا بریمانی سرپرست گروه »خنیاگران مهر« هم خطاب 
بی  واقعا  تاخیر  این  در  ما  گروه  گفت:  جلسه  در  حاضران  به 
تقصیر بودند چرا که ما از صبح برای هماهنگی در تالار وحدت 
حضور داشتیم و خودمان هم از این وضعیت پیش آمده خسته 

و ناراحتیم.
عبدی  بهزاد  از  خود  از صحبت های  دیگری  بخش  در  وی 
آهنگساز گروه که برای ضبط موسیقی در خارج از کشور حضور 

دارد، یاد کرد.
قطعات  مهر«  »خنیاگران  گروه  تاج  های  صحبت  از  بعد 
نوازی صدا سدیفی،  و تک  ارکستر  و  قانون  برای  اثری  »پرواز« 
برای  اثری  رقصد«  باران می  »با  مولوی،  با شعر  نی«  از  »بشنو 
قیچک و ارکستر با تک نوازی شیما شاه محمدی، »در محاصره«، 
»ماه ... سکوت و تو« اثری برای کمانچه و ارکستر با تک نوازی 
نیوشا بریمانی، »سخن عشق«، »رسوای دل« به آهنگسازی علی 
تجویدی، »تک سوار« اثری برای تار و ارکستر و تک نوازی هیلا 
اثری برای رباب  فیض پور، »از یاد رفته«، »حیرانی«، »بزمان« 
و ارکستر با تک نوازی ترگل خلیقی، »شورج بار« به آهنگسازی 
زوینار هوانسیان، »خوشه چین« و »طرحی نو« را برای مخاطبان 

اجرا کردند.

بریمانی  نیوشا  خواننده،  تاج  وحید  آهنگساز،  عبدی  بهزاد 
سرپرست و نوازنده کمانچه، شیما شاه محمدی و نازنین روستا 
نوازندگان قیچک آلتو، نگین زاده وکیلی نوازنده قیچک باس، هیلا 
فیض پور و ترگل خلیقی نوازندگان تار، رخساره رستمی نوازنده 
تار، بهاره حیدری نوازنده تار، بهاره حیدری نوازنده تارباس، صدا 
دبیرزاده  مهرناز  نی،  نوازنده  قاضی  شید  قانون،  نوازنده  سدیفی 
نوازنده تمبک و سازهای کوبه ای  و عسل ملک زاده نوازنده دف 

و دایره گروه اجرایی این کنسرت را تشکیل می دادند.

دبیر کارگروه نقد سی و پنجمین جشنواره 
این  اندازی  راه  از  فجر هدف  تئاتر  المللی  بین 
و  اخلاقی  جایگاه  احیای  به  کمک  را  کارگروه 

علمی نقد تئاتر در ایران ذکر کرد.
گیری  شکل  هدف  درباره  عظیمی  امین 
بین  پنجمین جشنواره  و  نقد در سی  کارگروه 
تئاتر فجر به خبرنگار مهر گفت: اساسا  المللی 
حال نقد تئاتر خوب نیست و به دلایلی که یک 
تئاتر حتی جایگاه ۱۰  نیفتاده، نقد  اتفاق  شبه 
هم  همان  به  ها  خیلی  که  را  خود  پیش  سال 
معترض بودند، ندارد. بخشی از این امر به کم 
کاری منتقدان، نبود اعتماد هنرمندان تئاتر به 
مجازی  فضاهای  رشد  همچنین  و  نقد  جریان 
آنها مخاطبان بیشتری  از طریق  که هنرمندان 
را جذب می کنند، باعث شده جریان نقد تئاتر 

ایران رشد متعالی نداشته باشد.
وی اظهار کرد: این روند باعث شد جریان 
بودند  متخصص  که  کسانی  و  شود  نحیف  نقد 
کنار بروند و از سوی دیگر افرادی که تخصص 

این  منظور  البته  شود.  نقد  جریان  وارد  ندارند 
نیست که کل جریان بدین گونه است بلکه اگر 
درصدبندی کنیم، بخشی از روند به این شکل 

طی شده است.
دبیر کارگروه نقد سی و پنجمین جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر با بیان اینکه شاید شکل 
گیری این کارگروه تلنگری باشد تا جریان نقد 
ملی  کانون  نهاد   ۲ ما  افزود:  بسنجد،  را  خود 
را  تئاتر  منتقدان  انجمن  همچنین  و  منتقدان 
داریم که تصمیم گرفتیم به هیأت مدیره های 
فعال  منتقدان  دهیم  پیشنهاد  ها  تشکل  این 
نقد جشنواره  کارگروه  در  برای حضور  را  خود 
حضور  با  تشکل  این  نهایت  در  کنند.  معرفی 
منتقدان  و  ملی  کانون  منتقدان  آزاد،  منتقدان 

انجمن تئاتر شکل گرفت.
این  گیری  شکل  است  معتقد  عظیمی 
کارگروه باعث می شود که در عین وجود تفاوت 

سلیقه ها، همکاری بین منتقدان شکل بگیرد.
جشنواره  عنوان  به  ما  شد:  یادآور  وی 
مدنظر  را  اصولی  کارگروه  این  منتقدان  برای 
قرار می دهیم که باید در همه نوشتارها مورد 
توجه قرار گیرد نظیر اینکه نوشتارها باید نگاه 
تحلیلی توصیفی داشته باشند نه قضاوت، یعنی 
شود.  فراهم  مخاطب  برای  قضاوت  فضای  باید 
همچنین در نوشتارها باید اصول اخلاقی رعایت 

شود. اگر موفق شویم چنین رویکردی را داشته 
باشیم، شاید جریان نقد بتواند شأنی پیدا کند.

فجر  تئاتر  جشنواره  نقد  کارگروه  دبیر 
ادامه داد: باید تلاش شود که در نوشتارها نگاه 
علمی شکل بگیرد نه اینکه فقط در نوشتارمان 
توضیح نظریه وجود داشته باشد بلکه باید دانش 
مخاطب را رشد دهیم ولی در عین حال اگر قرار 
است به حوزه علمی نیز بپردازیم، مخاطب را به 

منابع ارجاع دهیم.
عظیمی اظهار کرد: کارگروه نقد تئاتر زیر 
چتر بزرگ جشنواره تئاتر فجر اتفاق می افتد و 
طبیعی است که باید سیاست های جشنواره را 
مدنظر قرار دهد ولی این بدان معنا نیست که 
کارها نقد نشوند بلکه هدف توسعه و تعالی تئاتر 
به  این کارگروه کمک  تئاتر است. هدف  نقد  و 

احیای جایگاه نقد اخلاقی و علمی تئاتر است.
این منتقد جوان تئاتر با بیان اینکه نقدهایی 
که نوشته می شوند توسط چند چهره برجسته 
نقد و در اسفندماه در قالب یک کتاب منتشر می 
شوند، افزود: هدف از این کار این است که منتقدان 

هم اشتباه های خود را بشناسند.
دبیر کارگروه نقد سی و پنجمین جشنواره 
ارزیابی  و  آثار  تماشای  نحوه  درباره  فجر  تئاتر 
این  داد:  توضیح  کارگروه،  منتقدان  توسط  آنها 
کارگروه دارای ۳۰ عضو است و برای اینکه ۱۰۰ 

ارزیابی  مورد  جشنواره  مسابقه  های  بخش  اثر 
قرار گیرد، هر منتقد تا ۳ اثر را می بیند و مورد 
با  منتقدان  دهد. سعی  می  قرار  بررسی  و  نقد 
توجه به توانایی شان یعنی آشنایی به زبان های 
بین المللی، آثار بخش خارجی را تماشا و مورد 

نقد و بررسی قرار دهند.
محدودیت  خاطر  به  داد:  ادامه  عظیمی 
آثار  همه  که  بود  بهتر  جشنواره،  آثار  بلیت 
بخش های مسابقه مورد نقد و بررسی قرار نمی 
انتخاب  نقد  برای  را  آثاری  کارگروه  و  گرفتند 
می کرد ولی در این شرایط، بنده به عنوان دبیر 
کارگروه تعیین می کنم که هر کدام از منتقدان 
کنم سبد  البته سعی می  ببینند.  را  آثار  کدام 

متنوعی برای منتقدان در نظر گرفته شود.
آثار  معرفی  احتمال  درباره  پایان  در  وی 
اختتامیه  مراسم  در  نقد  کارگروه  برگزیده 
ایده  این  کرد:  تأکید  پنجم،  و  سی  جشنواره 
اما اجرای آن ۲ مشکل داشت؛ اول  را داشتیم 
آثار بخش  باید همه اعضای تشکل تمام  اینکه 
های مسابقه را می دیدند که این امر به لحاظ 
محدودیت بلیت و زمان میسر نبود. دوم اینکه 
به گروه  داوری دیگر  نمی خواستیم یک گروه 
های داوری بخش های مسابقه جشنواره اضافه 
نقد  و  تئاتر  به جریان  امر کمکی  این  شود که 

تئاتر نمی کرد.

شهره سلطانی که بعد از سه سال غیبت در آثار تلویزیونی 
این روزها مشغول بازی در سریال »پنچری« است، می گوید در 

این سال ها دلشکسته و دلگیر بوده است.
به  »پنچری«  سریال  بازیگر  روزها  این  که  سلطانی  شهره 
چقدر  تازگی  به  اینکه  درباره  است  نیک نژاد  برزو  کارگردانی 
سریال های طنز تلویزیون را دنبال کرده است به خبرنگار مهر 
گفت: خیلی کم سریال دیده ام؛ شاید به این دلیل که کمی هم 

دلشکسته بوده ام.
دلایل  که  بودم  دلگیر  اخیر  های  سال  داد: طی  ادامه  وی 
بسیاری داشت ولی حالا دوباره دارم آشتی می کنم. من ۲ سال 
تلویزیون حضور نداشتم و فکر می کنم مردم متوجه  و نیم در 

نبودم شدند چون بازخوردهای مختلفی از آنها دریافت می کردم.
این بازیگر درباره دلیل نبودش در آثار تلویزیون اظهار کرد: 
در این چند سال گاهی ترکیب عوامل سریال ها بدون اینکه حتی 
کسی بفهمد بسته می شد، گاهی هم متن چیزی نبود که من 

دوست داشته باشم و یا بودجه مناسبی نداشت.
سلطانی درباره آخرین فعالیت های خود در سیما بیان کرد: 
آخرین کار من سریال »قاب خاطره« بود که اتفاقا دوستش هم 
داشتم. البته غالبا سعی می کنم کارهایم را گزیده انتخاب کنم 
تلویزیون  از  را  کار خود  من  حال  هر  به  نشوم.  مشکل  دچار  تا 
شروع کردم ولی بعضی کارهای پیشنهادی در این چند سال مرا 

راضی نمی کرد.

وی اضافه کرد: البته من در این مدت فعالیت های تئاتری 
خود را داشتم چون تئاتر خانه من است و همیشه در این سال 
این سال ها بسیاری  تئاتر هم حضور داشتم. هرچند که  ها در 
هم که اصلا فکرش را نمی کنید به تئاتر وارد شدند و این خانه 

را هم از ما گرفتند.
بازیگر »روزی روزگاری« در پایان درباره نبودش در این سه 
نباشید  تلویزیون  در  مدتی  وقتی شما  گفت:  تلویزیون  در  ساله 
ارتباط شما با مردم قطع می شود. این مساله هم به لحاظ مالی 
به شما لطمه می زند و هم به لحاظ معنوی رابطه با مخاطب به 
هم می خورد، بنابراین هنرمند در این موارد به فکر کارها و برنامه 

های دیگر می افتد.

یک فنجان چای داغ
كلهرنيا:

طراحی هايم را روی ديوار می برم
های  طراحی  که  گرافیست  و  تصویرگر  طراح،  نیا  کلهر  بهرام 
شده  گم  موضوع  طراحی  است  معتقد  برد  می  »آ«  گالری  به  را  خود 

است. معاصر  هنر 
جدیدترین  درباره  تصویرگر  و  گرافیست  طراح،  کلهرنیا  بهرام 
گالری  در  بهمن  اول  جمعه  که  شک«  عنوان»سهم  با  خود  نمایشگاه 
برپایی  شوق  اصولا  من  گفت:  مهر  خبرنگار  به  شود  می  برپا  »آ« 
به  دوستانی  اما  نیستم  نمایشگاه  برپایی  اهل  و  ندارم  نمایشگاه 
برپایی  به  راضی  مرا  شدند  موفق  توطئه  با  و  آمدند  من  استودیوی 
در  را  ام  طراحی  آثار  آخرین  از  اثر    ۱۸ حدود  بکنند.  نمایشگاه  این 

برم. می  دیوار  روی  نمایشگاه  این 
او که آخرین بار ۱۰ سال پیش طراحی هایش را به نمایش گذاشت 
مقوا  روی   ۷۰ در   ۱۰۰ قطع  در  آثار  این  کرد:  اظهار  آثار  این  درباره 
کارهای  این  است.  طراحی  عرصه  در  متفاوتی  ابعاد  که  اند  شده  اجرا 
پر  و  گذاشتم  پیش  سال   ۱۰ که  است  نمایشگاهی  همان  ادامه  جدیدم 
زبان  با  که  است  ها  افسانه  و  شعرها  و  شخصی  غرهای  و  روایتگری  از 

طراحی بیان کرده ام.
وی با بیان اینکه طراحی موضوع گم شده در تمام هنرهای معاصر 
اهمیت  کم  و  اجتماعی  و  آموزشی  نظام  در  کاستی  داد:  ادامه  است 
از  زیادی  بخش  و  آموزشی  نظام  سیاستگذاران  نزد  طراحی  دادن  جلوه 
هنری  جامعه  در  طراحی  موضوع  اهمیت  از  است  شده  باعث  هنرمندان 
معاصر کاسته شود. این ضعف بنیان آموزشی ما است که اهمیت طراحی 

را گم کرده است.
کلهرنیا بیان کرد: طراحی دو بخش دارد. هر صنفی از فعالان تجسمی 
و حتی هنرهای دیگری چون موسیقی و ادبیات به این نیاز دارد که درستی 
تقسیم جهان را در کار خود نشان دهد و در مرحله بعد باید بتواند آن تقسیم 
را به هم بریزد و یا تغییر لحن بدهد و پیام شخصی خود را ایجاد کند. این 
دو بعدی است که با تسلط به طراحی که باعث می شود دست و مغز و چشم 

یکی شوند ایجاد می شود.
این هنرمند با بیان اینکه در دنیای معاصر معدود نقاشان و گرافیست 
دارند، گفت: عموم هنرمندها ممکن است  این زمینه تخصص  ما در  های 
مرحله اول طراحی را که تقسیم جهان است، بشناسند و تکنیک را بدانند 

اما درمرحله » دیدن« که مرحله دوم طراحی است ماهر نیستند.
برپایی  گالری »آ« در مدت  با حمایت  داد که  پایان خبر  کلهرنیا در 
این نمایشگاه چند نشست تخصصی درباره اهمیت طراحی برپا خواهد شد.

تحصیلات  است.  کرمانشاه  در   ۱۳۳۱ سال  متولد  کلهرنیا  بهرام 
کارشناسی و کارشناسی ارشد وی به ترتیب در رشت های طراحی و پیکره 

سازی و گرافیک و تصویرسازی است.
در  واقع  »آ«  گالری  در  ماه  بهمن   ۲۲ تا   ۱ از جمعه  نمایشگاه  این 
خیابان کریمخان زند، خیابان عضدی )آبان جنوبی ( کوچه ارشد، شماره 

برپاست.  ۷

»گيتا« فيلمی شخصيت محور است
سینماهای  در  روزها  این  که  »گیتا«  فیلم  کارگردان  مددی  مسعود 
نخستین  و  فیلمنامه  این  گیری  روند شکل  درباره  است  پرده  روی  کشور 

تجربه اش در عرصه سینمای بلند داستانی صحبت کرد.
در  است  مدتی  مددی  مسعود  کارگردانی  به  »گیتا«  سینمایی  فیلم 
را  امیر  از زندگی گیتا و همسرش  و روایتی  اکران شده   سینماهای کشور 
دارند،  که  ساده ای  دلخوشی های  و  تدابیر  همه  از  فارغ  که  می دهد  نشان 

سرنوشت تغییرات پیچیده و غیرمنتظره ای برایشان رقم می زند. 
مددی کارگردان این اثر سینمایی تحصیلات خود در حوزه سینما را 
با کارگردانی آغاز کرده و در مقطع کارشناسی ارشد نیز در رشته ادبیات 
و  هنر  دانشگاه  در  که  او  است.  خوانده  درس  هنر  دانشگاه  در  دراماتیک 
سوره نیز تدریس می کند عضو دپارتمان کارگردانی معاونت آموزشی انجمن 

سینمای جوانان ایران نیز است. 
این کارگردان برای ساخت نخستین فیلم بلند خود سراغ موضوع خیلی 
متفاوت و عجیبی نرفته و عواطف و روابط مادرانه را دستمایه فیلمنامه ای که 

به همراه میترا تیموریان نوشته، قرار داده است. 
داستانی  بلند  سینمای  به  کوتاه  فیلم  ساخت  دنیای  از  که  مددی 
آمده است درباره طی کردن این مسیر به خبرنگار مهر گفت: ساخت فیلم 
فیلمنامه  خواندم،  درس  این کار  برای  و  بود  همیشگی ام  علاقه  سینمایی 
نوشتم و شکل های مختلف فیلمسازی را تجربه کردم. برای من همیشه مهم 
بود که بتوانم داستان روایت کنم و فیلم داستانی بلند این امکان را بهتر در 

اختیار من می گذاشت و چالش جدی تری را برایم ایجاد می کرد. 
این پرسش که موضوع »گیتا« در سینما  به  این کارگردان در پاسخ 
این  کرد:  اظهار  بگیرد،  قرار  مقایسه  مقام  در  است  ممکن  و  نیست  جدید 
سوال سختی است و شخصا علاقه ندارم کاری را انجام دهم که شبیه کار 
دیگری باشد یا با دیگری مقایسه شود. اگرچه سینما عرصه گسترده ای است 
و ما به همه فیلم هایی که در آن ساخته می شوند، اشراف نداریم، معمولا هم 
در ساخت فیلم، افراد متعددی تصمیم گیری می کنند و در نهایت همه این 
افراد بر یک چیز توافق می کنند که تاییدیه ای است که در نهایت به شما 
فرصت ساخت آن موضوع را می دهد، البته نکته مشترک میان همه افراد 
حاضر این است که حتما آنها هم علاقه ای به ساخت کاری که قبلا مشابه 
آن ساخته شده، ندارند. در این میان وقتی از تشابه صحبت می شود، باید 
نمونه های تشابه را هم بگوییم که بتوان بر اساس مصداق صحبت کرد، چون 

اگر این طور نباشد، احتمالا »گیتا« مشابه فیلم دیگری نیست. 
مددی در بخش دیگری از این گفتگو در اشاره به اینکه نخستین اثرش 
فضای غمگینی دارد و حتی در مواردی باعث جاری شدن اشک مخاطب 
می شود، عنوان کرد: گویا اگر یک فیلم کمدی هم بسازم این سوال به قوت 
خودش باقی خواهد بود که چرا یک فیلم شاد و خنده دار ساخته ام. برای 
من فضای داستان و خود موضوع بیش از هر چیز تعیین کننده است. حالا 
در این مورد مشخص فضا غمگین است ولی بخشی ضروری و تجربه شده 
از زندگی پیرامون ماست که اتفاقا از زاویه فرهنگ و مناسبات اجتماعی ما 
هنوز حل نشده و قابل بحث باقیمانده است و فکر می کنم این نکته مهمی 

است که فیلم را متفاوت کرده است.
مورد  بسیار  »گیتا«  در  که  است  نکاتی  از  یکی  روان شناسی  مباحث 
در جزییات  مباحث  این  اینکه  بر  تاکید  با  مددی  است،  گرفته  قرار  توجه 
بنظر  داد:  ادامه  می کنند،  پیدا  نمود  انسانی  رفتارهای  و  حالات  کلام، 
می رسد هر چیزی که در انسان از تعادل خارج شود زمینه مناسبی برای 
مباحث روان شناسی خواهد بود. البته وقتی موضوع خانواده و بحران های 
اجتماعی باشند به شناخت و دقت بیشتری نیاز داریم تا بتوانیم احوالات 
شخصیت های داستانی و به تبع آن تصمیمات و اعمال آنها را مورد بررسی 
از این لحاظ عمیقا به  قرار داده و به درستی نیز رقم بزنیم. فیلم »گیتا« 
کار زیاد و ظرایف دیالوگ نویسی و رفتارهای مطالعه شده نیاز داشت. خانم 
را  داستان  اشخاص  کردیم  سعی  چیز  هر  از  بیش  من  و  تیموریان  میترا 
درست و باورپذیر تعریف کنیم و با اینکه در زمان نگارش با هیچ روانشناسی 
مشورت نکردیم ولی مراقب بودیم که با توجه به احوال شخصیت ها آنها را 

واقعی و ملموس تعریف کنیم.
این کارگردان با بیان اینکه »گیتا« فیلمی شخصیت محور است، یادآور 
شد: تمرکز داستان روی »گیتا« است و کنش اصلی داستان با او، تصمیمات 
داستان  توجه  مورد  او  مادرانگی  حالا  و  می خورد  رقم  او  گذشته  اعمال  و 
ماست. به این لحاظ عنوان فیلم هم تاکیدی منطقی به منظور زمینه سازی 
توجه بیشتر به مادر است. تجربه داستانی ما با شخصیت گیتا پیش می رود 
و به انتها می رسد. در این مسیر پدر، همراه و موضوع مناقشات حین بحران 
است و مسیر داستان به گونه ای پیش می رود که در وهله اول پدر و سایر 
اشخاص اجزای ساختمانی را بنا می کنند که کلیت آن به شناخت عمیق تر 

گیتا می انجامد.
او در ادامه با اشاره به نقش یک خانم در نوشتن فیلمنامه عنوان کرد:  
جزییات  انتقال  در  قطع  طور  به  نویسنده  عنوان  به  تیموریان  میترا  خانم 
احساسات و ظرایف زنانه با دقت بیشتری می توانستند به چنین موضوعی 
بپردازند. اگر نگاه زنانه و دقیق ایشان نبود این داستان به سرانجام نمی رسید.

مددی در پایان درباره جامعه هدف و مخاطبانی که قرار است با فیلم 
ارتباط بگیرند، اظهار کرد: »گیتا« یک فیلم خانوادگی با طرحی است که 
و چالش  اهمیت موضوع  باشد.  مادران مهم  و  زنان  برای  ویژه  به  می تواند 
جدی حل نشده ای که در زندگی و فرهنگ جامعه ما وجود دارد در داستان 
فیلم منعکس شده و می تواند جلب توجه کند. برای من رسیدن به داستانی 

که در این زمینه چالش برانگیز باشد جذابیت داشت.
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